
Valtuustoaloite: Kouluikäisten ja alle kouluikäisten lasten huomioiminen 
liikuntavuoroja jaettaessa, valtuutettu Antero Holappa 

 
Kaupunginhallitus 02.10.2023 § 301 
  
Valmistelijat Liikuntapalvelupäällikkö Toni Ojala ja liikuntapalvelukoordinaattori Janne 

Mykkänen 

 Varavaltuutettu Antero Holapan valtuustoaloite 28.8.2023: 

 Raahen kaupungin rakennetun ympäristön lautakunnan hallinnoimien 
liikuntapaikkojen sekä koulujen salien vuorojen jakoperiaatteissa ja 
hierargiassa tulisi paremmin ottaa huomioon alle kouluikäiset ja 
kouluikäiset lapset. Nykyisessä hierargiassa ensimäisellä sijalla on 
"Kaupungin järjestämä liikuntatoiminta, kilpaurheilua haittaamatta". 
Esitän tämän kohdan priorisoimista alemmas tai kohdan muuttamista 
seuraavasti: "Kaupungin järjestämä liikuntatoiminta, kilpaurheilua ja lasten 
liikuntatoimintaa haittaamatta". 

 Liikuntapalvelupäällikkö Toni Ojalan ja liikuntapalvelukoordinaattori Janne 
Mykkäsen vastaus 21.9.2023: 

 Kaupungin liikuntapalveluiden hallinnoimissa tiloissa on käytössä vuorojen 
jakoperiaatteet ja hierarkia, jotka korostuvat vakiovuoroja jaettaessa. 
Jakoperiaatteita ja hierarkiaa noudatetaan vakiovuorojen sijoittelussa. 
Hierarkian ensimmäinen kohta on ”Kaupungin järjestämä liikuntatoiminta 
kilpaurheilua haittaamatta”. Tällä turvataan muun muassa 
liikuntapalveluiden, Raahe-opiston ja nuorisopalveluiden järjestämä 
liikuntatoiminta unohtamatta koulujen iltapäiväkerhotoimintaa ja 
päiväkotien liikuntatunteja. Mutta samalla kohdalla turvataan myös 
nuorten ja aikuisten kilpaurheilutoiminta. Kaupungin oma toiminta 
sijoittuu pääsääntöisesti päiväsaikaan pois lukien muutamat poikkeukset. 
Ilta-aikaan Raahe-opistolla on reilu kymmenen tuntia ja liikuntapalveluilla 
muutama tunti eri liikuntapaikoissa.   

 Ennen vakiovuorohakua kaupungin sisäiset toimijat ilmoittavat omat 
vakiovuoroaikansa tulevalle kaudelle, jolloin ne sijoitetaan 
varauskalenteriin. Samalla voimme tarkistaa, ettei kaikki parhaat ajat 
mene kaupungin sisäiseen toimintaan. Vakiovuorojen hyväksymisen 
jälkeen jäljelle jääneet ajat ovat vapaasti varattavissa kaikille, myöskin 
kaupungin sisäiselle toiminnalle. Nämä jäljelle jääneet ajat täytetään 
hakujärjestyksessä, joten näihin aikoihin ei voida noudattaa 
jakoperiaatteita ja hierarkiaa.  



 Vakiovuorosijoittelussa lapset ja nuoret huomioidaan isolla prioriteetilla, 
ettei heidän vuorojaan merkitä aivan iltamyöhään ja ovat etusijalla yli 18-
vuotiaiden ryhmiin nähden. Vakiovuorohaussa noudatetaan hakuaikoja ja 
myöhässä tulleita hakemuksia ei huomioida tai ne käsitellään muiden 
hakemusten jälkeen. Sen vuoksi voi käydä niin, ettei lapsi-/nuorisoryhmät 
saa haluamiaan aikoja, vaan ne joutuvat joustamaan ajoissa tai 
järjestämään toimintaansa muulla tavoin.  

 Raahen kaupungin jakoperiaatteita ja hierarkiaa tehdessä tutkimme 
useamman eri kunnan ja kaupungin vastaavia säännöksiä ja kaikissa 
kaupunkien sekä kuntien oma toiminta meni jakoperiaatteissa kaikkien 
edelle. Raahe ei tee tässä erityistä poikkeusta muihin kuntiin ja 
kaupunkeihin nähden. Emme näe tarpeelliseksi muuttaa 
vuorojakoperiaatteita ja hierarkiaa, koska pääsääntöisesti kaupungin oma 
toiminta järjestetään päiväsaikaan muutamia poikkeuksia 
lukuunottamatta. Jäljelle jääneitä vuoroja riittää eri liikuntapaikoissa mm. 
sivukoulujen liikuntasalit, joten lasten harrastustoiminnalle löytyy hyvin 
liikuntatiloja. Rekisteröidyt urheiluseurat ilmoittavat hakuajan puitteissa 
lasten toimintansa, jotka sijoitellaan soveltuviin tiloihin ”prime-time” 
ajoille ennen aikuisia.   

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen liikuntapalvelupäällikkö Toni Ojalan ja 
liikuntapalvelukoordinaattori Janne Mykkäsen valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

 
Kaupunginvaltuusto 30.10.2023 § 118    

662/00.01.04/2023    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen liikuntapalvelupäällikkö Toni Ojalan ja 
liikuntapalvelukoordinaattori Janne Mykkäsen valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.


